
Referat af konstituerende skolebestyrelsesmøde den 29. august 2024 kl. 16.30-19 
Mødet foregår i skolens personalerum 

Mødeleder: - 

Referent: Thomas 

Inviterede: Brian Hornuff, Frederik Gottlieb, Dea Thorhauge Berthelsen, Jonna Rasmussen, Majbritt Lee Hvilsom, 
Mikkel Darling Brink, Tine Bacher, Karsten Kristensen Back, Rasmus Lund Bro, Tanya Andersen, Andreas Stenberg 
Rasmussen, Henriette Bøndergaard, Thomas Villum Jakobsen og Flemming Jørgensen 

Til stede: Frederik Gottlieb, Dea Thorhauge Berthelsen, Jonna Rasmussen, Majbritt Lee Hvilsom, Mikkel Darling 
Brink, Tine Bacher, Tanya Andersen, Henriette Bøndergaard, Thomas Villum Jakobsen og Flemming Jørgensen 

 Kl. Punkt Referat Handling 

1. 16.30 Godkendelse af dagsorden 
 

Dagsordenen blev godkendt 
som fremsendt. 
 

 

2. 16.40 Præsentationerne af 
skolebestyrelsens 
medlemmer 
Hvilke klasser har du børn I? 
Er der noget, du særligt gerne 
vil have fokus på i 
skolebestyrelsen?   
 

Frederik: Molly i 2.a og Ebbe i 
0.b. 
Dea: Gro i 0.c. 
Jonna: Bertil i 7.c. 
Majbritt: Sigrid i 0.b. 
Mikkel: Clara i 8.c, Bella i 4.b 
og Olivia i 1.b. 
Optaget af bevægelse og 
idræt. 
Tine: Marta i 7.a. 
Optaget af mobilfri skole, 
mere analog undervisning og 
bæredygtighed.  
 

 

3.  Valg af formand og 
næstformand 
Vi skal både have ny formand 
og næstformand, da både 
Malte og Louise er stoppet i 
skolebestyrelsen. Så tænk 
over, om du kan have lyst og 
tid til at varetage en af 
opgaverne. 
 

Flemming redegjorde som 
indledning for opgaverne, der 
knytter sig til både formand og 
næstformand. 
 

Mikkel meldte sig og valgtes som 
formand.  
 
Majbritt meldte sig og valgtes 
som næstformand. 
 
Det aftaltes, at opgaven som 
mødeleder/ordstyrer går på tur 
på kommende møder. 
 

4.  Møderække – dagsorden – 
afvikling af møderne – 
billeder på hjemmesiden 
Vi plejer at have 6-8 møder 
om året placeret mandag-
torsdag i tidsrummet fra kl. 
16.30-19. Skal vi fortsætte 
med det, eller er der andre 
ønsker? 
 
Dagsordenen til møderne 
plejer at blive sendt ud ca. en 
uge før mødet. Punkter til 
kommende dagsorden er på i 
slutningen af hvert møde eller 
sendes til formanden og 
Flemming senest 14 dage før 
et møde. Er der andre ønsker? 
 

Drøftelse af mødetid samt 
mødefrekvens. 

Det aftaltes, at møderne 
fastlægges på rullende dage kl. 
16.30-19.00. 
 
Her er et bud på en møderække 
for SB: 
 
Onsdag den 2/10 
Tirsdag den 29/10 
Mandag den 2/12 
Torsdag den 6/2 
Tirsdag den 25/3 
Mandag den 5/5 
Evt. et møde i slutningen af juni. 
 
Alle i SB tilslutter sig idéen om 
billeder af SB-medlemmerne på 
skolens hjemmeside. Billeder 



Hvordan ønsker I møderne 
afviklet i forhold til 
mødeledelse, tidsstyring 
m.m.? 
 
Vi har før haft billeder af 
skolebestyrelsesmedlemmern
e på skolens hjemmeside. Kan 
I tilslutte jer det? 
 

sendes enten til Jane direkte eller 
oploades i Aula. 
 
Et SB-medlem ønsker et særligt 
navn på dagsorden/referat samt 
hjemmesiden. Vedkommende har 
aftalt med Jane. 

5.  Styrkelse af almenområdet i 
dette skoleår – en kort 
orientering 

- Co-teaching 
- Det Tænkende 

Klasserum (DTK) – 
matematik 

- Nest-inspirerede 
principper med 
opstart på 0. årgang. 

 

Orientering ved Flemming om 
området og de særlige 
indsatser på skolen. 
 

Ønske fra SB om større fokus på 
at gå analogt og at fokusere i 
højere grad på skrivning i hånden.  
 
’Det digitale skal bruges klogt’. 
Tages på på et kommende møde 
som et tema, evt. bistået af 
fagligt personale fra skolen. 
 

  Pause 
 

  

6.  Trafik omkring skolen 
Før sommerferien fik vi en 
henvendelse fra en forælder 
omkring trafik og parkering. 
 
Vi har fra skolens side 
kontaktet parkeringsvagterne i 
Roskilde og politiet med et 
ønske om ekstra 
opmærksomhed omkring 
skolen, så vi sikrer en sikker 
skolevej for alle elever.  
 
Forældre er blevet orienteret 
om tiltaget på AULA og 
opfordret til, at børn går eller 
cykler i skole. 

 
Veje og grønne områder, som 
er myndighed på vejene 
omkring skolen, er også blevet 
orienteret om 
problemstillingen. 

 
Har skolebestyrelsen andre 
ideer til tiltag for at sikre en 
sikker skolevej? 
 

Opsummering af historikken 
på området ved Flemming. 
 
SB opfordrer til at synliggøre 
vigtigheden af, at eleverne går 
i skole i stedet for at blive sat 
af fra en bil.  
 
Hvordan kan vi visualisere, 
hvor man kan holde på fx 
Elmevej, hvor det opleves, at 
udfordringen er størst? 

Flemming kontakter ’Vej og Park’ 
med henblik på at få hørt om 
deres kommende tiltag og 
indsatser. 

7.  Vedligeholdelse af skolen 
(budget) 
Sct. Jørgens skole er, ligesom 
mange andre skoler i Roskilde, 
yderst slidt mange steder og 
kræver vedligeholdelse nu.  

Punktet blev præciseret og 
kvalificeret ved Flemming. 
 
Hvordan kan vi mobilisere 
forældrene?  
 

Ønske fra SB om, at det afsøges, 
om ikke andre skoler står med 
samme problematikker. Og man 
derved vil kunne råbe politikere 
og andre op med flere stemmer. 
 



 
Vedligeholdelsen af skolen 
varetages af afdelingen 
Ejendomme og 
Serviceafdelingen. Budget og 
prioriteringen foretages af de 
to afdelinger. Skolen har 
mulighed for at fremsætte 
ønsker til 
vedligeholdelsesopgaver. Det 
foregår løbende via 
indmeldelsessystemet Dalux 
og ved en årlig gennemgang af 
skolen. 

 
Vi har f.eks. fra skolens side 
gennem flere år ønsket, at 
sternen rundt om skolen skal 
males, og det arbejde er nu i 
gang.  
 

 
En idé kunne være at afsætte 
30-45 minutter på et SB-
møde, hvor vi går rundt og får 
afdækket, hvor der måtte 
være 
vedligeholdelsesmæssige 
udfordringer. 

 
Ønske fra SB om, at det afsøges, 
om der kunne være opbakning til 
såkaldte ’forældredage’, hvor 
mindre vedligeholdelsesopgaver 
kan udføres. 

8.  Exitsamtaler med forældre, 
som udskriver deres børn af 
Sct. Jørgens Skole 
De klasseansvarlige har 
almindeligvis haft en 
forudgående dialog med 
forældre ved et skoleskifte. 
Enkelte forældre skriver til 
ledelse og klasseansvarlig med 
deres overvejelser. I enkelte 
tilfælde kontakter skolen 
forældre, hvis vi ikke har haft 
kendskab til skiftet. 
 

Orientering ved Flemming. 
 
Skolen har ikke et systematisk 
opsamlingsprogram, der 
kortlægger området. 

SB ønsker, at der skabes et 
overblik over årsagerne til et 
skoleskifte. 
 
Dette tages med på ledelsesmøde 
på skolen. 

9.  Profilering af vores skole – 
bør vi arbejde mere med det? 
Vi har informationsmøde for 
forældre til kommende 
skolestartere onsdag d. 18. 
september 2024 kl. 18-20. 
 

 Det aftaltes, at ’Profilering af 
skolen’ tages op som et tema på 
et kommende møde i SB. 

10.  Punkter til kommende møder 
 

- Værdigrundlag 
- Alternative 

frikvartersaktiviteter  
- Ny folkeskoleaftale. 

 

 Følgende punkter aftaltes til 
kommende møder: 
  

- Analog vs. digital 
undervisning 

- Fokusområder/temaer på 
kommende SB-møder 

- Profilering af skolen 
 

11. 18.55 Evt. Intet til eventuelt. 
 

 

 


